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保良局
社會服務部 教育心理服務
校本教育心理服務
背景
本局於二零零四年九月建立教育心理服務團隊，並於二零零五年開始為直資學校提供服務，迄今已為超過五十所不同辦學團體的學校，提供校本教育心理服務。隨著教育事業的多元化，教育心理服務亦同步發展，照顧更多來自不同背景及發展階段的學童。於二零零九年，教育心理服務擴展至本局屬下二十五間幼稚園暨幼兒園，在及早介入的原則下，與家長及教師攜手促進幼兒在學習、行為、情緒和社交等方面的發展。此外，我們亦為各機構和學校提供專業的培訓或諮詢服務。
服務模式
1. 校本教育心理服務
教育心理學家的工作層面包括治療、預防與發展、個案工作與系統支援。教育心理學家透過定期駐校，按學校的需要提供以下服務：

· 個案評估、診斷、與介入：為在學習、行為或情緒上有困難的學生作出教育心理的評估與診斷，按其需要及潛能向教師及家長提供諮商及安排適當支援服務，使學生得到適切的照顧。教育心理學家亦與教師及家長協作，為有特殊教育需要的學生設計支援課程或個別學習計劃等，並協助持續跟進及評估其成效。
· 學校發展諮商：與教師及學生支援人員共同策劃及推行治療性、預防性或發展性的課程及校本支援計劃，從而提升學與教的質素，並照顧學生的個別差異，以及協助學校分析校本需要及發展方向，提供教育心理學的專業意見以制定有效的策略。
· 教師及家長培訓：以教育心理學的知識設計並推行教師及家長培訓課程，協助教師及家長更有效地促進學生的學習及成長；
· 危機處理支援：協助學校訂定危機處理程序和進行演習，增強學校老師的應變能力。
2. 針對性支援服務
學校可按需要選擇個別服務項目，或與本服務聯絡作個別磋商。
學校如欲瞭解更多，歡迎致電 2277-8181，保良局社會服務部教育心理服務。
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Po Leung Kuk
Social Services Department
  Educational Psychology Service

School Service
BACKGROUND
In September 2004, P.L.K. Educational Psychology Service was established.  Since 2005, we have been offering educational psychology service to direct subsidy schools under Po Leung Kuk and other school sponsoring bodies. Over the years, we have provided services to over 50 schools.  Our service has continued to develop and expand to support the development of children from different backgrounds and developmental stages.  In 2009, our Service further expanded the support for preschoolers attending the 25 kindergarten-cum-nurseries under Po Leung Kuk.  Apart from school-based services, we have also been offering individual services such as educational and emotional assessment, staff training workshops, parent seminars, consultation services, etc. to various schools and organizations. 
SERVICE SCOPE
1. School-based Educational Psychology Services
The services of educational psychologists (EP) range from remediation, prevention to development, accomplished through working at case level to systems support.
· Psycho-educational assessment, diagnosis and intervention:

· Assess the psych-educational needs of students with learning, behavioral and emotional difficulties. 
· Assist in designing and implementing Individual Educational Programmes (IEP) for students with special educational needs together with teachers, student guidance personnel and parents.
· Consultation to school personnel:

· Advise teachers in curriculum development, instructional and assessment accommodations, effective classroom management and appropriate guidance and disciplinary measures. 
· Collaborate with teachers or guidance personnel to design, implement and evaluate remedial and/or enrichment programs to cater for students with individual needs. 
· Develop schools’ policies and measures to address student diversity, refine their support mechanism and promote a positive and caring school culture.
· Teachers and parents training:
Conduct seminars or workshops for teachers and parents so as to empower them with strategies promoting educational progress and emotional wellbeing for children and young people.  
· Crisis support:
Assist schools in developing crisis management preventive measures and implementing corresponding support in crisis.
2. Tailor-made support services 

Schools of all levels can subscribe for particular services mentioned above according to their individual needs.  Schools are welcome to contact us directly for discussions.
For any inquiry, you are welcome to contact us on 2277-8181, Po Leung Kuk Social Services Department, Educational Psychology Service.
保良局社會服務部
教育心理服務  學校服務
Po Leung Kuk Social Services Department

Educational Psychology Service

School Service
本校欲瞭解更多有關服務，請   貴服務作出相關聯絡及安排：
Our School would like to know more about your Service.  Please contact us and arrange accordingly:
	欲瞭解之服務：《請(，可選多於一項 》
Service inquired: (Please tick appropriate box/ boxes)

( 校本教育心理服務  (擬訂全年服務日數：________)
   School-based Educational Psychology Services  (Expected days required for the coming year:_______)
( 針對性支援服務  Tailor-made Support Services
· 個案評估、診斷與介入  Assessment, diagnosis and intervention
· 個別學習計劃支援  Individual educational programmes
· 諮商服務  Consultation
· 教師培訓  Teacher training(題目Title/內容Content：______________________________)
· 家長培訓  Parent training(題目Title/內容Content：_______________________________)
· 其他  Others： _____________________________________________________________



	學校名稱
Name of School
	
	學校地址
Address of School
	

	聯絡人姓名及職位
Contact Person & Post
	
	
	

	聯絡電話及電郵
Telephone & E-mail
	
	校長姓名
Name of Principal
	

	日期
Date
	
	校長簽署
Signature of Principal
	


請將填妥表格寄回香港銅鑼灣禮頓道66號保良局社會服務部教育心理服務收，或傳真至 2890-2097。如有查詢，歡迎致電2277-8181。
Please return the completed form by mail to Po Leung Kuk Social Services Department, Educational Psychology Service, 66 Leighton Road, Causeway Bay, Hong Kong, or by fax 2890-2097. For any inquiry, please call us on 2277-8181.

